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1 . Godkännande av dagordning
Dagordningen godkänns.

2. Val av justerare
Gull-Britt Lindahl utses att justera protokollet jämte ordförande.

3. Föregående protokoll
Föregående protokoll läggs till handlingarna.

4. Rapport från rådet
Inget att rapportera.

5. Rapport från förvaltningen
Förvaltningen berörs fortsatt av pandemin. Utifrån denna
situation lades fokus i sommaren på att identifiera risker och
vidta åtgärder för att säkerställa rätt bemanning inför sommaren.
Allt har gått enligt planering och verksamheterna har varit
välfungerande. Inga fall av Covid -19 i socialtjänstens boenden
för närvarande. Daglig verksamhet öppnade igen 1 juni enligt
plan. Inga andra verksamheter har varit stängda.

Rådet lyfter problematiken kring att många medborgare är
ensamma och upplever social isolering utifrån pandemin.
Förvaltningen svarar de verksamheter som har som uppdrag att
bryta social isolering, inom bland annat socialpsykiatrin samt
den dagliga verksamheten, är öppna.

Rådet lyfter frågan om om hur brottsligheten bevakas under
pandemin. Förvaltningen svarar att Bromma har ett lokalt
brottsförebyggande råd (Trygghetsrådet - Brommas lokala
BRÅ.) där förvaltningen tillsammans med skola, polis och
verksamheter inom stadsdelsområdet arbetar för att förebygga
brottslighet. Den operativa arbetsgruppen tar varannan vecka
fram en lokal lägesbild av hur det ser ut i stadelden. Fält
assistenterna har under sommaren jobbat för att motverka social
oro och inga tecken på sådan har kommit till förvaltningens
kännedom. Rådet framhåller att det är bra om förvaltningen
noterar om brott mot personer med funktionsnedsättning
förekommer.
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6. Nämndärenden
Nämndärenden som inte beskrivs nedan hade rådet inga
synpunkter kring.

Punkt 3 -justering av planerade verksamhetsförändringar i
Brommas regi, LSS
Rådet vill framföra glädje och tacksamhet inför förvaltningens
förslag att inte flytta den teckenspråkiga verksamheten till nya
lokaler. Att verksamheten får finnas kvar i funktionella lokaler
betyder mycket för de boende.

Punkt 9 - Tillgänglighetsanpassa Judarskogen
Rådet ställer sig positiva till förvaltningens förslag om att
invänta den tillgänglighetsinventering som pågår av natur
reservaten i Bromma, bland annat Judarskogen innan vidare
åtgärder görs för att tillgänglighetsanpassa promenadstigarna
runt sjön.

Punkt 11 - Sjötrafikutredningen del 1
Rådet är positiva till att vikten av funktionshinderperspektivet
lyfts i nämndärendet, särskilt gällande brukarenkäterna. Rådet
ställer sig positiva till att det planeras tre hållplatser i Bromma.

Punkt 13 - Trygghetsvandring Abrahamsberg
Rådet vill framhålla att trygghetsvandringar är viktigt och att
nämndärendet ger en bra bild av Abrahamsberg. Det är positivt
om trygghetsvanringar genomförs i fler områden i stadsdelen.

Punkt 14 - Trygghetsmätning Brommaplan 2020
Rådet anser att svarsfrekvensen är låg och ställer sig därför
frågande till hur enkätsvaren har insamlats. Frågan kvarstår till
nästa möte då verksamhetscontroller för lokal- och parkenheten
närvarar.

7. Inkomna och utgående skrivelser
Inga inkomna och utgående skrivelser.

8. Krishändelser och stöd till personer med funktionsnedsättning i
Bromma

9. Övriga frågor

10. Åtgärdslista
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Information om trygghetsundersökning avseende
resultaten i Bromma samt arbetet därefter.

Förslag att bjuda in representanter för äldreomsorgen
till ett råd med fokus på hur de jobbar med
funktionshinderfrågor. Åldreomsorgen är bokade till
rådets möte i november.

Dialog kring förvaltningens syn på rådets roll.
Stadsdelsdirektör är bokad till rådets möte i september.
Besök från nämndens ordförande och vice ordförande är
bokat till oktober.

Krishändelsehantering.

Information från förvaltningen om
brukarundersökningen. Förvaltningens svar biläggs
protokollet.

Information från förvaltningen om sommarjobb för
ungdomar med funktionsnedsättningar. Förvaltningens
svar biläggs protokollet.

11. Nästa möte: Tisdag den 15 september 2020, lokal
Brommasalen. Stadsdelsdirektör Lisa Kinnari gästar rådets
möte.

Ordförande tackade alla närvarande och avslutade mötet. 0~
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Bilaga 1. Kvarstående frågor i Bromma
stadsdelsförvaltnings råd för
funktionshinderfrågor

Information från förvaltningen om sommarjobb för ungdomar
med funktionsnedsättningar
Marika Henriksson, biträdande enhetschef vid Boende och resurs
för vuxna (BRY), Resursenheten svarar.

Bromma köper platser hos t ex MISA för ungdomar med
omfattande neuropsykiatriska funktionsnedsättningar. Bromma
köper även andra platser som passar ungdomar med
neuropsykiatriska funktionsnedsättningar. När det gäller övriga
platser så försöker de som samordnar sommarjobben hitta något
som passar om de får önskemål. Tyvärr är det inte alltid information
om särskilda behov framkommer i förväg och vilket medför
svårigheter att matcha till rätt plats.

Information från förvaltningen om brukarundersökningen:
Sofie Hellström Ruckert, Projektledare Stadsledningskontoret
(samordnar stadens brukarundersökningar) samt med Pia Ehnhage,
Funktionshinderombudsman svarar.

Sofie Hellström Ruckert:
Staden har sedan 2009 genomfört postala undersökningar inom
området för personer med funktionsnedsättning och från och med
2015 genomförs undersökningar för personer som är under 65 år
som har hemtjänst. Från och med 2018 har staden succesivt börjat
gå över till de nationella undersökningarna inom området som SKR
genomför. De insatser som har genomförts i SKR regi
(Gruppbostad, daglig verksamhet, barnboende, korttidstillsyn samt
Gymnasiesärskola och vi har gjort en pilot i grundsär) är alla
webbundersökningar och innebär att brukaren svarar på en Ipad,
dator eller mobil med hjälp av en frågeassistent. En frågeassistent är
en person som inte direkt dagligen arbetar med brukaren men ska ha
kunskap om denne och om verksamheten, detta för att brukaren ska
känna att hen kan svara helt anonymt. De digitala undersökningarna j
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har bild och ljudstöd och vår ambition är att de också ska ha
teckenspråk. De har också betydligt färre frågor.

Hemtjänsten är en utmaning då vi har många utförare och brukarna
vistas i sitt hem. Att låta utförarna själva ansvara för att genomföra
undersökningen med brukaren är inte ett bra alternativ. Input från
funktionshindersråden om hur detta problem skulle kunna minska
välkomnas.
Staden genomför alltså postala undersökningar som skickas hem till
brukaren. Undersökningen är mer eller mindre den samma som
Socialstyrelsen använder till personer inom äldreomsorgen som har
hemtjänst och består av ett 30 -tal frågor. Anledningen till att vi
valt att använda deras enkät är att utförarna då får en helhetsbild
över vad deras brukare tycker.

Pia Ehnhage: Uttrycker förståelse för synpunkterna och att
problematiken inte är okänd för henne. Hon för frågan vidare till sin
efterträdare Astrid Thornberg. Stadens brukarundersökningar
utvecklas mot digitala lösningar. En avsikt med dessa är just att
undanröja de problem rådet lyfter.

Resultat brukarundersökningar hemtjänst 2020:
Resultaten för brukarundersökningar gällande hemtjänst har nyligen
kommit. I Bromma har 92% uppgett att de svarat helt själv på
enkäten och 8% har svarat med hjälp av anhörig, vän eller annan
person. Resultaten bör inte ha påverkats märkvärt då de flesta
kunnat svara själva på enkäten. I staden i stort har Ca 75% svarat
själv och Ca 22 % med hjälp av anhörig, vän eller annan person. Ca
3-4% har någon annan svarat åt brukaren.

Svars.frekvens Bromma: 43%
Svars.frekvens staden totalt: 40%


